

ROUTE 1

Zhejiang Dadongwu Green Building Technology Co., Ltd. Innovative Green Finance Products Support Traditional Construction Firm Upgrading its Environmental Performance. The transformation of Zhejiang Dadongwu towards a low-carbon future has been significantly propelled by a variety of innovative green finance solutions. Through the strategic deployment of green infrastructure project loans, the utilization of syndicated green factory mortgages, and the implementation of a blockchain-enabled receivables financing platform, the once-traditional construction firm has undergone a remarkable evolution into a leader in sustainable, green prefabricated construction.

浙江大东吴绿色建筑科技有限公司

创新绿色金融产品支持传统制造业转型升级：引入绿色基本建设项目贷款、银团模式下的绿色厂房按揭贷款等模式，推出基于区块链的应收款融资平台，助力传统制造业向绿色装配式转型。

China Energy Conservation & Environmental Protection Group (CECEC, Huzhou) Eco-Industrial Park Near Carbon-neutral Industrial Park Fosters the Low-carbon Transition of SMEs. The park applies green building technologies such as external wall insulation, energy-efficient lighting, and rooftop photovoltaics systems to create an industrial park that approach 80% net-zero carbon emissions, supporting the green development of small and micro enterprises within the park. A suite of green finance tools such as financing guarantees, accelerated loan approval procedures, and concessional loans are provided to facilitate various activities, including the industrial park construction, business attraction, and other ancillary operations.

中节能（湖州）节能环保产业园

碳中和园区支持小微企业低碳转型：园区应用外墙保温、绿色照明、屋顶光伏等绿色建筑技术,打造近零碳产业园区，助力园区内小微企业转型升级。通过融资担保、加速贷款审批流程、优惠贷款等金融工具，在园区建设、企业入园、配套经营等环节提供支持与便利。

ROUTE 2

Tianneng Group

Green finance propels resource recycling and a circular economy paradigm: In response to the recycling and transformation needs of lead-acid batteries, green finance offers a suite of tailored financial instruments, including medium-term, project, fixed asset, and working capital loans. The supports empower Tianneng to establish a sustainable green manufacturing supply chain and foster a circular economy ecosystem.

天能集团

绿色金融助力资源回收再利用与循环经济：面对铅酸电池回收加工、铅蓄电池转型等需求，通过发放中期贷款、授信项目贷款、授信固定资产贷款以及流动贷款等方式，绿色金融助力天能集团打造绿色智造产业链和循环经济生态圈。

Changxing Rural Commercial Bank

Green Finance Enhances Financial Inclusion for Individuals and SMEs: As a county-level financial institution, Changxing Rural Commercial Bank upholds the principles of "green and inclusive" finance, ensuring equitable access to financial services for both individuals and small to medium enterprises. The bank advances financial inclusivity by setting transition finance standards, developing carbon efficiency metrics, and innovating carbon-efficient financial products, all aimed at propelling sustainable business growth.

长兴农商银行

绿色金融惠益个人与小微企业，提升金融服务包容性：作为县域地方法人金融机构，该机构遵循“绿色+普惠”的原则，确保那些可能服务不足的个人和企业能够获得金融服务。通过转型金融行业标准建设、碳效系统研发、碳效产品创新，赋能企业业务发展。

ROUTE 3

Xiazhu Lake National Wetland Park

Innovative Green Finance Initiatives Mobilize Capital for Ecological Restoration. Addressing the varied financial demands of production, transaction, and demand sectors, Deqing County Commercial and Rural Bank has crafted a suite of loans dedicated to wetland carbon sequestration. These financial products are instrumental in the ecological restoration process of Xiazhu Lake Wetland and the adjacent streets, concurrently conserving rare species, including indigenous soybeans and ibises.

下渚湖国家湿地公园

创新绿色金融产品为生态修复动员资金：面向生产、收储交易和需求端不同融资需求，德清农商行开发与湿地碳汇挂钩的系列贷款，支持下渚湖湿地及周边街道生态修复，保护野生大豆与朱鹮等濒危物种。

ROUTE 4

Anji "Deep Blue Plan"

Young Generation Revitalize Abandoned Mines: Embracing green development tenets and bolstered by green finance, a group of young people returning to Huzhou have chosen the rehabilitation of abandoned mines as their foundation. By pioneering cooperative frameworks and leveraging "Ecological Restoration Loans," they have adeptly harnessed contemporary consumer interests like "rural charm," "coffee culture," and "social media hotspots." This strategic approach has effectively converted the distinctive ecology and landscape of the area into a dual triumph of economic returns and enhanced reputation.

安吉“深蓝计划”

返乡青年回乡创业，为修复矿山注入新活力：在绿色发展理念与绿色金融的支持下，一批返乡青年以修复矿山为基地，创新合作模式，在“生态修复贷”支持下，抓住“乡村”、“咖啡”、“网红打卡地”等与现代消费趋势相结合的关键词，成功将当地独特的生态与景观优势转化为经济和口碑的双丰收。

Bank of China, Anji Changshuo Green Branch

Local Financial Institution Pioneers Carbon-Neutral Banking. The Anji Changshuo Branch of BoC is advancing a net-zero banking model by bolstering local green development and embracing low-carbon operational strategies. The branch enhances its green loans portfolio and meticulously controls non-performing loan ratios. Concurrently, it advances eco-efficiency through energy optimization, integration of smart energy solutions, and the adoption of sustainable office management practices.

中国银行安吉昌硕绿色支行

在地金融机构打造碳中和银行：中国银行安吉昌硕支行从加大绿色信贷支持力度和绿色运营两方面打造碳中和银行。具体来说，以提升绿色信贷占比，严控绿色信贷不良率提升绿色金融服务能力，以节能改造、智慧能源系统建设、绿色办公运营等方式实现网点低碳运营。

The "Replace Plastic with Bamboo" Demonstration Center

Green Finance Supports Replacing Plastic with Bamboo. Anji County has cultivated a robust green financial ecosystem to support the "Replace Plastic with Bamboo" initiative across R&D, manufacturing, and consumer

markets. Within this framework, green finance extends special-purpose loans to enterprises, fueling innovation. The collaborative platform among government, businesses, and financial institutions broadens market reach. Furthermore, green credits anchored in Gross Ecosystem Product (GEP) encourage residents and merchants to embrace eco-friendly consumption habits.

“以竹代塑”展示中心

绿色金融支持“以竹代塑”：为支持“以竹代塑”倡议，安吉县构建了从研发、生产到消费的绿色金融全链条闭环体系。在此过程中，绿色金融提供专项信贷资金支持企业创新研发，政-企-银平台帮助扩大线上与线下市场，“生态绿币”激励居民和商户选择绿色消费。